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 – 2 – 60264-4-1 Amend. 1 © IEC:2009 

 

FOREWORD 

This amendment has been prepared by IEC technical committee 55: Winding wires. 

The text of this amendment is based on the following documents: 

FDIS Report on voting 

55/1100/FDIS 55/1135/RVD 

 
Full information on the voting for the approval of this amendment can be found in the report on 
voting indicated in the above table.  

The committee has decided that the contents of this amendment and the base publication will 
remain unchanged until the maintenance result date indicated on the IEC web site under 
"http://webstore.iec.ch" in the data related to the specific publication. At this date, the 
publication will be  

• reconfirmed, 
• withdrawn, 
• replaced by a revised edition, or 
• amended. 

_____________ 

 

Replace the existing Introduction with the following new one: 

INTRODUCTION 

This part of IEC 60264 is one of a series which deals with insulated wires used for windings in 
electrical equipment. The series has three groups describing: 

1) Winding wires − Test methods (IEC 60851); 

2) Specifications for particular types of winding wires (IEC 60317); 
3) Packaging of winding wires (IEC 60264). 
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60264-4-1 Amend. 1 © IEC:2009 – 3 – 

 

9 Impact test on flanges 

9.2 At low temperature 

Modify the second sentence as follows: 

Following conditioning, the spool shall be tested within 10 min in the apparatus as shown in 
Figure 2. 

 

10 Deformation under load 

Modify the second and third paragraphs as follows: 

When using Figure 4b, the clearance between the disk and the barrel shall be (0,5       ) mm. 

When using Figure 4c for cylindrical or tapered barrelled spools with one conical flange, the 
clearance between the disk and the barrel for the flat flange shall be (1,5       ) mm and for the 
conical flange (0,5   ) mm. 

 

11 Flexibility test on flanges 

11.1 Spools with flat flanges 

Modify the first paragraph as follows: 

The test shall be carried out according to Clause 10, except that the half disks are shown in 
Figure 5. 

 

11.2 Spools with conical flanges 

Replace the second paragraph by the following: 

The size "a" of the fixing parts shall be 0,3 times the flange diameter, and the size "r" of the 
fixing parts shall be twice the diameter of the flange. The flange shall be compressed together 
at a rate of 50 mm/min. 

 

+0,5
-0 

+0,5 
-0,5 

+0,5 
-0 
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 – 4 – 60264-4-1 Amend. 1 © IEC:2009 

 

Figure 3 

Replace the existing Figure 3 by the following new Figure 3: 

 F

Spool 

45°

IEC   560/09   

Figure 3a – Cylindrical barrelled spool 

 

45°

F 

Spool 
0,7 × d1 

S = S1 – 18 

45°

F

Spool 
0,7 × d1

S1

S 

IEC   561/09 IEC   562/09   

Figure 3b – Tapered barrelled spool 

 F

IEC   563/09  

Figure 3c – Cylindrical barrelled spool with conical flanges 

Figure 3 – Spool holding fixture (detail of Figure 2) 

____________ 
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 – 6 – 60264-4-1 Amend. 1 © CEI:2009 

 

AVANT-PROPOS 

Le présent amendement a été établi par le comité d'études 55 de la CEI: Fils de bobinage. 

Le texte de cet amendement est issu des documents suivants: 

FDIS Rapport de vote 

55/1100/FDIS 55/1135/RVD 

 
Le rapport de vote indiqué dans le tableau ci-dessus donne toute information sur le vote ayant 
abouti à l'approbation de cet amendement. 

Le comité a décidé que le contenu de cet amendement et de la publication de base ne sera 
pas modifié avant la date de maintenance indiquée sur le site web de la CEI sous 
"http://webstore.iec.ch" dans les données relatives à la publication recherchée. A cette date, la 
publication sera  

• reconduite, 
• supprimée, 
• remplacée par une édition révisée, ou 
• amendée. 

_____________ 

 

Remplacer l’Introduction existante par la nouvelle Introduction suivante: 

INTRODUCTION 

La présente partie de la CEI 60264 constitue l'un des éléments d'une série traitant des fils 
isolés utilisés dans les enroulements des appareils électriques. La série comporte trois 
groupes définissant respectivement ce qui suit: 

1) Fils de bobinage – Méthodes d'essai (CEI 60851); 
2) Spécifications pour types particuliers de fils de bobinage (CEI 60317); 
3) Conditionnement des fils de bobinage (CEI 60264). 
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60264-4-1 Amend. 1 © CEI:2009 – 7 – 

 

9 Essai de choc sur les joues 

9.2 A basse température 

Modifier la deuxième phrase comme suit: 

Après conditionnement, la bobine doit être contrôlée dans les 10 min qui suivent à l'aide de 
l'appareil décrit à la Figure 2. 

 

10 Déformation sous charge 

Modifier les deuxième et troisième alinéas comme suit: 

Lorsque la Figure 4b est utilisée, le jeu entre le disque et le fût doit être de ( 50
050 ,, +

− ) mm. 

Lorsque la Figure 4c est utilisée pour une bobine à fût cylindrique ou conique avec une joue 
conique, le jeu entre le disque et le fût doit être de ( 5,0

5,05,1 +
− ) mm pour une joue plate et de 

( 50
050 ,, +

− ) mm pour une joue conique. 

 

11 Souplesse des joues 

11.1 Bobines à joues plates 

Modifier le premier alinéa comme suit: 

L'essai doit être réalisé selon l'Article 10, à l’exception que les demi-disques sont montrés à la 
Figure 5. 

 

11.2 Bobines à joues coniques 

Remplacer le deuxième alinéa par le texte suivant: 

La dimension "a" des pièces de fixation doit être égale à 0,3 fois le diamètre de la joue, et la 
dimension "r" des pièces de fixation doit être égale à deux fois le diamètre de la joue. La joue 
doit être comprimée à un rythme de 50 mm/min. 
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